
 

ПРОТОКОЛ №  6 

 

 Днес, 27.12.2024г. /петък/ от 11.00 ч. в заседателната зала на Общинска администрация, гр. Рила 

,постоянните комисии към ОбС на Община Рила - Правна комисия към Общински съвет на Община Рила, 

Икономическа комисия към Общински съвет на Община Рила, Социална комисия към Общински съвет на 

Община Рила, проведоха съвместно заседание. Присъстват  следните членове на комисии: 

Икономическа комисия: 

Председател:  Донка Иванова  Цветкова 

Членове: 

1. Костадин Георгиев Михайлов 

2. Стоян Николов Туповичарски  

3. Елена Георгиева Александрова – Георгиева 

4.  Стоян Веселинов Миланов,. 

Кворум 5 /петима/ 

 

Правна комисия: 

Председател:  Ивайло Любчов Кондев 

Членове: 

1.  Стоян Николов  Туповичарски; 

2.   Костадин Георгиев Михайлов 

Отсъстват Георги Петров  Васев и Боримира Радославова Атанасова, които са депозирали 

заявления. 

Кворум 3 /трима/ 

 

              Социална комисия 

Членове: 

1. Мария Иванова Жлябинкова; 

2.  Лазар Костадинов Лазаров; 

3. Донка Иванова Цветкова; 

4. Ивайло Любчов Кондев  

Отсъства Боримира Радославова Атанасова - Председател на комисията, която е депозирала 

заявление. 

Кворум 4 /четирима/ 

 

На заседанието присъстват и: Г. Кабзималски – Кмет на Община, Ц. Шушкова- Председател на „ОбС“  и 

служители на ОА- Рила. 

 Заседанието се води от Председателя на „ИК“ – Донка Иванова  Цветкова 

Председателят откри заседанието при кворум:  Икономическа комисия – Кворум 4 /четирима/, 

Правна комисия - Кворум 3 /трима/, Социална комисия – Кворум 4 /четирима/. 

 

 



Председателят представи на вниманието на комисиите предложения проект на дневен ред, като даде 

думата за предложения за изменения и допълнения по него. Нямаше такива. 

   Донка Цветкова- Председателстващ на съвместно заседание на ПК-. Пристъпи се към гласуване 

След проведеното гласуване  

Икономическа комисия – 5 /петима/ - „за“ 

 Правна комисия -3 /трима/   - „за“ 

 Социална комисия-  4 /четирима/ -  „за“, се прие следния 

ДНЕВЕН РЕД: 

1. План-сметка за относимите за календарната 2025 година разходи за извършване на дейностите по 

предоставяне на услугите по чл. 62 от ЗМДТ, за които се заплаща такса за битови отпадъци, за всяка от 

услугите и по източници на финансиране; Размер на таксата за битови отпадъци за 2025 г.   

Докладва: Г. Кабзималски–Кмет на общината  

 

ТОЧКА ПЪРВА: План-сметка за относимите за календарната 2025 година разходи за извършване на 

дейностите по предоставяне на услугите по чл. 62 от ЗМДТ, за които се заплаща такса за битови отпадъци, за 

всяка от услугите и по източници на финансиране; Размер на таксата за битови отпадъци за 2025 г.   

 

      Изказвания, мнения, предложения: 

Георги  Кабзималски- Кмет на община Рила-Предложили сме увеличение с 22 % и на ФЛ и на ЮЛ., ТБО 

е небалансирана по отношение и на ЮЛ и  ФЛ. Подготвили сме и предложение за увеличение  15 % на ЮЛ и 30 

% на ФЛ, но за мен не е решение. Много голяма част от план-сметката няма да бъде изпълнена.  От 1 000 000 и 

нещо,  и половината няма да съберем. За да изпълним план-сметката е необходимо да отидем на 100% 

увеличение, а това не е също решение, законово е така но не е правилно. Високият данък няма да доведе до 

каквото и да било плащане. Не е в сила изменението на трите основи по ЗМДТ, но наредбата е в сила и сме се 

съобразили с тази наредба. А тя изисква всички елементи в приложение 1. Ако се приеме 30% ФЛ и 15 ЮЛ , ще 

се премине към по-голяма тежест за хората. На местно ниво сме определили сметоизвозване на база зимен и 

летен сезон – шест на шест месеца, по статистика на НСИ, но това не винаги работи. Един контейнер трябва да 

бъде вдигнат минимум 36 пъти годишно, а на практика се поличава , че идни ги вдигаме много по-често , а 

други не. Предлагам Ви Заповед на Директор на ОП, с която да регламентира честотата на вдигането, като 

минимумът е -  един контейнер ще се вдига 36 пъти , другото при приемане на тази план -сметка с Приложение 

1  -  нормално е общинското предприятие да има чисто нова структура , следвайки приложение 1 на ТБО. 

Предлагам тези възможности , дали ще се възползвате или не е Ваше решение. 

Донка Цветкова- Председателстващ заседанието и Общински съветник - Според мен 22% за ЮЛ е 

нормално. Съгласна съм с предложенията, ясно е  ,че Директорът знае най-добре кога се вдигат контейнерите. 

Да не ни се случи другата година  

Елена Александрова – Георгиева- Общински съветник – Публикуван ли е за обществено обсъждане, има 

ли коментари? 

Й. Миладинова- Юрисконсулт „ОбС“ – Да, но заинтересоваността е нулева. 

Елена Александрова – Георгиева- Общински съветник – Възможно ли е ЮЛ, да останат на тези 

промили и каква е финансовото отражение? Да направим жест на ЮЛ, те са 11. 

Н. Трайкова  - ДД „АПТО“ - За ЮЛ към момента има 50 подадени заявления за освобождаване, а това 

сваля компонентите. Те плащат само депо и честота, а тези които имат съд плащат само съда и чистота на 



териториите на база отчетна стойност , ако е по промили -  е на отчетна стойност и то е много по-скъпо. И не 

може да се каже къде са загубите. А честотатата на извозване е на база Заповед на Кмета. То това ще се види 

при данните от облагането. 

Стоян Миланов- Общински съветник- За заповедта , приложение 1 , не е така, има препродадени имоти. 

Елена Александрова – Георгиева- Общински съветник- Добре, при актуализацията взимаме данните от 

облагането , за да преценим за догодина. 

Георги  Кабзималски- Кмет на община Рила – То е съгласно КАИС. ТБО за ЮЛ- ако се погледне по 

декларирани работни места , натоварване , неползване на услуги за сметосъбиране и сметоизвозване , всяко ЮЛ 

трябва да бъде във фалит.С новата наредба сме си вменили правомощия , с опаковките  , което направихме може 

да видим как работи един обект. Най- справедливо е на брой жители и застроена площ. Сега можем да заложим 

оцифряване на планове в капиталовата програма, за да видим какво е на място. Получава се така, че 

декларираното е много по-малко от  фактическаото състояние – барбекюта, летни кухни, селскостопански 

постройки. Много от хората декларират имотите си поотделно , не в една декларация, те отиват под 1680 лв и не 

я облагаме с ТБО и ДНИ. Трябва да се провери това за Смочево и Рила. Става въпрос за 50 – 60 000 лв. Има 

направено изменение в ЗКИР- подпокривните прострнства ако има стълби става вече не двуетажна, а 

трииетажна. Начисляването на МДТ е различно. Това , ако го направим сега , в последствие и увеличението 

няма да бъде 80 %. Ние, общините, можем да си направим и ревизия на сградния фонд. Приветствам и това, 

което решиха Кюстендил- начисляват ДНИ и ТБО върху абсалютно всичко, никой не освобождават – ДЧС, 

училища, детски градини, всичко. Ние сме освободили ОУ и ОДГ, но кой го компенсира – ние. В Стара Загора- 

всичко е освободено- държавно и общинско, и е енаправено райониране по населени места. При нас основата не 

е изчистено, трябва ни здрава база, да се дигитализира. 

Стоян Миланов- Общински съветник- Никой не може да ме задължи да си променя нотариалния акт, 

адекларацията е доброволна по чл.14. 

Мария Жлябинкова - Общински съветник Ако е на брой ползватели , няма ли да се получи двойно 

облагане , например в детска и училище- деца , учители. 

Стоян Миланов- Общински съветник- Най- добре на РЗП 

Н. Трайкова  - ДД „АПТО“ - Тя е в компонент „чистота“, останалите са ползвател и количество отпадък. 

Тук ФЛ да са на ползвател, а ЮЛ да са на количество. 

Георги  Кабзималски- Кмет на община Рила – Ако установим постройка, която я няма в НА, ние ще Ви 

поканим, например в „Спротива „ подадохме сигнал до нотариус за неотразено съдебно решение в НА, викна 

ги, поправиха го,  при „Макаренко“ има недекларирана къща. Защо едни да плащат , а други не. 

Костадин Михайлов - Общински съветник- Ако се е пристроил лятна кухня , ще хвърля пак същия 

отпадък. 

Георги  Кабзималски- Кмет на община Рила – А данъкът, г-н Михайлов? ДНИ ние пренасочваме към 

ТБО, това ще Ви предложим и в бюджета ,а тя е за местата за обществено ползване . Едно е да метеш пясък и 

кал, едно е пакетче семки.Нещата са свързани, а после защо не е облагородено, защото го насочваме за ТБО за 

неоправените обществени места. Такава е и логиката със скъпите коли и данъкът. 

Елена Александрова – Георгиева- Общински съветник- Предложението ми за ЮЛ беше, не че имам 

близки там, а да пазим този сектор, тъй като са най- големите данъкоплатци, а бизнесът изчезва , той е 

гръбнакът на всяка икономика, малко населено място сме, дори една - две заплати дават, а те правят нещо за 

това място , ако не беше Рилски манастир, ние щяхме да сме призрачно селище. С оглед географския ни регион , 

тук без стълби не можем да сме. Оттеглям си предложението за ЮЛ. Идеално няма – може би Австрия и 



Швейцария, там има закони , хората ги спазват и плащат. Да предвидим разходи за кадастър, тези неща да се 

оправят. 

Георги  Кабзималски- Кмет на община Рила – Оцифряването на регулационния застроителен план е 

друго, а кадастърът ще създаде проблем на хората, ще са принудени да направят нови нотариални актове, а ние , 

ако го правим ще е много скъпо, и отделно и в последстви е и за нас ще е трудно. Като кмет съм търсил 

равнопоставеност на ЮЛ и ФЛ, подготвил съм и това , което искате, но не мисля , че отразява политиката на 

общинска администрация и ЮЛ да са малко , по-ненатоварени. 

Мария Жлябинкова - Общински съветник – Имахме коментари да се вземат мерки за събираемостта , 

какъв е резултатът? 

Георги  Кабзималски- Кмет на община Рила – Не е обнадеждаващ. От 01.01. молбите  за данъчна оценка, 

декларациите ще минават през деловодната система. 

Донка Цветкова- Председателстващ заседанието и Общински съветник – Най-голяма събираемост 

имаше когато Стоян беше началник на данъчните. Трябва и служителите долу, да не седят само и да чакат. 

Стоян Туповичарски - Общински съветник- Хубаво е , че хората си оправят имотите , всичко трябва да 

бъде както трябва. Имаме програма за управление на отпадъци, наредба , има заложени разходи за площадка , 

гондола, да се пусне анкета на гражданите за разделно събиране, за да не бъде толкова висока таксата 

следващата година. 

Георги  Кабзималски- Кмет на община Рила - В целият квартал на „стадиона“ няма вече нито един 

четирикубиков контейнер и е много по-лесно. Всичко се крие в правилно разпределение на ТБО, разделно 

събиране и коректно деклариране в декларациите. 

Цветана Шушкова- Председател на Общински съвет – Аз лично миналата година бях  против 

увеличаване на ЮЛ, със същият мотив на г-жа Георгива сега , трябва да ги задържим, и увеличихме само на ФЛ. 

За ТБО съм съгласна да има увеличение, ще вдигнем с 22%, но да се насочим към разделното събиране. Всеки 

да декларира каквото има , това го дъфчем седем години и досега , ако беше направено , нещата щяха да стоят 

по различен начин, а не тепърва да се работи в тази насока. 

Донка Цветкова- Председателстващ заседанието и Общински съветник Колеги,  други въпроси, няма, 

който е съгласен да приемем  предложението, моля да гласува.  

Гласували: 

Икономическа комисия : 

Донка Иванова  Цветкова- „за“ 

Костадин Георгиев Михайлов- „за“ 

Стоян Николов Туповичарски - „за“ 

Елена Георгиева Александрова – Георгиева- „за“ 

Стоян Миланов -  „за“ 

 

Правна комисия:  

Ивайло Любчов Кондев-   „за“ 

 Стоян Николов Туповичарски-   „за“ 

  Костадин Георгиев Михайлов-   „за“ 

 

Социална комисия: 

Мария Иванова Жлябинкова-   „за“ 



 Лазар Костадинов Лазаров-   „за“ 

Донка Иванова Цветкова-   „за“ 

Ивайло Любчов Кондев -   „за“ 

Прие се следното:  

РЕШЕНИЕ 

На основание чл. 21, ал. 2, пред. 4, във връзка с ал. 1, т. 7 от Закона за местното самоуправление и 

местната администрация, чл. 8, ал. 4 и чл. 66, ал. 1 от Закона за местните данъци и такси и чл. 16 от Наредба за 

определянето и администрирането на местните такси и цени на услуги на територията на Община Рила 

РЕШИ: 

§ 1. ПРИЕМА И ОДОБРЯВА План-сметка за относимите за календарната 2025 година разходи за 

извършване на дейностите по предоставяне на услугите по чл. 62 от ЗМДТ, за които се заплаща такса за битови 

отпадъци, за всяка от услугите и по източници на финансиране – Приложение № 1. 

§ 2. ОПРЕДЕЛЯ годишен размер на Таксата за битови отпадъци за 2025 г., съгласно Приложение № 2. 

§ 3. ОПРЕДЕЛЯ годишен размер на Таксата за битови отпадъци за 2025 г., за лицата упражнили 

правото си по чл. 17 от НОАМТЦУ (според количеството битови отпадъци, определено съобразно вида и броя 

на съдовете за съхраняването им и честота на сметоизвозване), съгласно Приложение №3 „Размер на ТБО за 

2025г, според количеството“. 

 

След изчерпване на дневния ред, в 11:50ч., Председателят закри заседанието. 

 

  

Протоколист:   /п/  Председателстващ заседанието:  /п/ 

 /Й. Миладинова-Йорданова/      /Донка Цветкова / 


